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Több mint 35 ezer 
látogató a vásárban 

Giadys Marin 
hazánkban 
A KISZ Központi Bizott-

ságának meghívására Buda-
pestre érkezett Gladys Ma-
rin, a Chilei Kommunis ta 
Pá r t Politikai Bizottságának 
tagja, a Chilei Kommunista 
I f júsági Szövetség Központi 
Bizottságának főt i tkára. 

P á r t m u n k á s ^ 
I c t í l c S ö t t t s é g i í n l c 

R ó m á b a n 
Az Olasz Kommunista Pár t Központi Bizottságának 

meghívására hétfőn dr. Komócsin Mihálynak. a Csongrád 
megyei pártbizottság első t i tkárának vezetésével pár t -
munkásküldöttség utazott Rómába, az OKP munkájának 
tanulmányozására. 

A küldöttséget a Ferihegyi repülőtéren Varga István, 
a Központi Bizottság osztályvezető-helyettese búcsúztatta. 

m Á G paotrrÁRTAt, CGYesOtJFTEK! 

Sajtótájékoztatók — Szakmai napok 
A Szegedi Ipari Vásárnak 

hét fő estig több mint 35 ezer 
látogatója volt. Aki huszon-
ötezrediknek lépett be a ka-
pun, a jándékot is kapott a 
vásárigazgatóságtól: Tóth 
István, a szegedi Nívó Ipari 
Szövetkezet dolgozója. Ma. 
kedden, szakmai napok kez-
dődnek, ez azonban nem za-
var ja a nagyközönséget a 
vásárlátogatásban. 

Tegnap ismét három kiál-
lító tartott saj tótájékoztatót 
a Sajtóház klubjában, Sze-
geden. Ezeken részt vett 
Berta István, a városi pár t -
bizottság ipari osztályának 
vezetője, dr. Zsótér Mihály, 
a vásár igazgatója. Mane 
Diklic, a szabadkai vásár 
igazgatója, valamint a fővá-
rosi és helyi lapok munka-
társain kívül jugoszláv ú j -
ságírók is. 

A Bátorér tékes i tő Vállalat 
tá jékoztatóján Ferenczy Pé-
ter. a Bútorértékesító Válla-
lat munkatársa és Dómján 
Gyula. a Tisza Bútoripari 
Vállalat igazgatója ismertet-
te az újságírókkal a nagy 
rekonstrukció utáni eredmé-
nyeket. ú j termékeket. El-
mondották, hogy nemcsak 
több, hanem korszerűbb bú-
torokat is gyárt má r a ma-
gye r ipar, amelyek közül jó 
néhányat először a Szegedi 
Ip r r i Vásáron muta tnak be. 
Ismertet ték a kereskedelem 
Domus-áruház hálózatát, 
amely hasonlatosan a Cent-
rum áruházakhoz, a közel-
jövőben „behálózza" Ma-
gyarországot, és előrelátha-
tólag az ötödik ötéves terv 
első éveiben Szegeden is 
épít ú j bútoráruházat . 

A vásár „B" pavi lonjában 
találkozhatunk hazánk bú-
tor iparának termékeivel, 
amelyeket igyekeztek a ki-
állítók a természetes hasz-
nálatnak megfelelően elhe-
lyezni. Megtudtuk, hogy az 
első napokban legnagyobb 
érdeklődésnek a lakásberen-
dezésben iger. jól használ-
ható kisbútorok örvendtek, a 
Tisza Bútoripari Vállalat 
gyártmányai. Közülük is a 
..Csöpi" nevet viselő szek-
rénykék. az úgynevezett 
hobbikuli (barkácsszekrénv) 
ötletes f iókjaival és mű-
anyag „zsebeivel", a vasaló-
aszlalka és társai. Szép a 
Székesfehérvári Bútorgyár 

' virágfal-térelválasztója, sok 
minden helyezhető el raj ta , 
az egri Agria gyár stílbúto-
rai a „Júlia" kárpitos gar-
nitúra műbőr változata is, 
ami a 'Kanizsa Bútorgyár 
terméke. Még mindig sok a 
nagyméretű bútor, bár lát-
ható a törekvés, amellyel 
követni akar ja az ipar a kis-
lakással rendelkezők igényét. 
A kiállított bú tor fa j táka t 
megvásárolhat juk a szegedi 
üzletekben, minta után meg-
rendelhetjük, kivéve a Szat-
már IV. lakószobát, amely a 
legújabbak egyike, de a kö-
zeljövőben kapható lesz. 

A „G" pavilonban lá that-
juk a lakberendezésben oly 
nélkülözhetetlen lakástextí-
liákat. Zömmel len alap-
anyagból készülnek, friss, 
vidám színekben, mintákkal, 
óriási választékban. Szintén 
valamennyiből vásárolhat-
nak a szegedi áruházakban. 

# 

A Csongrád—Bécs megyei. 
J&clmisze&2 és . Vegyiacaj 

A Tisza Bútoripari Vállalat Beáta I. nevű konyhabútora 
kényelmes sarokülőkével 

Vasárnap, helyi idő sze-
r int nem sokkal é jfél előtt, 
Washingtonban bejelentet-
ték, hogy Görögország és 
Törökország hozzájárul t a 
ciprusi tűzszünet életbe lép-
tetéséhez. 

Róbert McCloskey, az 
amerikai külügyminiszté-
r ium szóvivője elmondta, 
hogy a görög és a török 
kormány várhatóan hétfőn 
erősíti meg a Biztonsági 
Tanács tűzszüneti felhívása 
elfogadásának tényét. 

Amennyiben ez megtörté-
nik, közép-európai idő sze-
rint 15 órakor Cipruson élet-
be lép a tüzszünet, a Biz-
tonsági Tanács szombaton 
késő éjszaka elfogadott ha-
tározatának megfelelően. 

Londoni diplomáciai kü-
\ rökben úgy tudják , hogy a 
\ tűzszüneti felhívásnak Athén 
yés Ankara részéről történt 
elfogadását követően a cip-
rusi probléma rendezésére 
irányuló diplomáciai tevé-
kenység központja az angol 
főváros lesz. Értesülések 

Nagykereskedelmi Vállalat 
és a Börzsöny vidéki Terme-
lőszövetkezetek Gyümölcs-, 
feldolgozó és Értékesítő Ön-
álló Közös Vállalkozása 
együtt tartot t tájékoztatót , 
amelyen elmondták, hogy 
országszerte egyre nagyobb 
az érdeklődés a gyümölcs-
szörpök iránt, amit az évről 
évre nagyobb forgalom is 
jellemez. Az üzletekben so-
kan keresik azt a kilencféle 
szörpöt, amelyet a szobi vál-
lalat készít, s amelyből az 
idén a két megye nagykeres-
kedelmi vállalata közel száz 
vagon mennyiséget vesz, 
mégegyszer annyit, mint ta-
valy. Mint Lővey Attila, a 
nagykereskedelmi vállalat 
i gazga tóhe lye t t e se és H e m e -
la Mihály, a szobi feldolgo-
zó vállalat igazgatója elmon-
dotta: a szörpöket megis-
merte. megszerette a vásár-
lóközönség. 

* 

Szinte felsorolni is nehéz, 
mi minden terméket állított 

ki a vásáron a Budakalászi 
Lenfonó- és Szövőipari Vál-
lalat, amely a rost lenterme-
léstől a fonást és szövetelő-
állítást csakúgy maga végzi, 
mint a válialat termékeinek 
értékesítését. A hatalmas 
gyárrendszernek 7300 dolgo-
zója van, éves termelési 
mennyisége meghaladja a 28 
millió négyzetmétert. Főleg 
természetes alapanyagokat 
dolgoznak fel, az ebből ké-
szült termékek ismertek a 
hazai és külföldi piacokon 
is, de felhasználnak poliész-
ter alapanyagokat is. A 
BUDAFLAX márkajelzés-
sel ellátott színvonalas ter-
mékeket — mint azt dr. 
Nagy Oszkár kereskedelmi 
főosztályvezető elmondotta 
— csak azért nem tudják 
nagyobb mennyiségben ké-
szíteni, - mert világszerte 
gond a természetes rostalap-
anyag hiánya. 

szerint rövidesen az angol 
fővárosba érkeznek Törökor-
szág és Görögország képvi-
selői, hogy az 1960-as szer-
ződóst aláír t Anglia megbí-
zott jaival tárgyalásokat kezd-
jenek. Valószínűnek ta r t ják , 
hogy a megbeszéléseken 
megfigyelőként az Egyesült 
Államok is képviselteti ma-
gát. 

A Biztonsági Tanács tűz-
szüneti fe lhívásának elfoga-
dását intenzív diplomáciai 
erőfeszítések előzték meg. 
Vasárnap estére a helyzet 
rendkívül krit ikussá vál t : 
hírek szerint Törökország és 
Görögország jelentős katonai 
erőket irányított a két orszá-
got elválasztó 210 kilométe-
res határra . Nagy-Britannia 
és az Egyesült Államok ek-
kor „rendkívül kemény han-
gú'' jegyzékben szólította fel 
az ankarai és az athéni kor-
mányt a tűzszünet elfogadá-
sára. Kiprcosz görög külügy-
minisztert felkereste Francia-
ország athéni nagykövete is, 
és a közös piaci kilencek 

A Szojwz-f4 
űrhajósai 
a Csillag-
városban 
Sikeres űrexpedíciójuk 

után a Moszkva melletti 
Csillagvárosban fogadták Pa -
vel Popovics (balról) és J u -
r i j Artyuhin űrhajósokat . A 
Szojuz—14 legénysége egész-
séges, az űrúton szerzett 
adatok feldolgozását meg-
kezdték. 

Az űrhajósok ünnepélyes 
fogadtatásáról tudósításunk a 
2. oldalon. 

P e t ó o É Ö c T - f t f i Z S S t K f i 

Tűzszünet Cipruson 
nevében felszólította a Biz-
tonsági Tanács határozatá-
nak elfogadására. 

Hétfőn, tegnap délután 
New Yorkban az ENSZ 
tisztségviselői újságírókkal 
közölték, hogy a ciprusi tűz-
szünet közép-európai idő 
szerint 15.00 órakor tortént 
elrendelése óta nem érkez-
tek hírek harcokról a sziget-
országból. 

Ecevit török miniszterel-
nök Kur t Waldheimhez, az' 
ENSZ főti tkárához intézett 
üzenetében közölte, hogy a 
BT határozatának ér telmé-
ben kiadták a túzszüneti pa-
rancsot a török haderőknek, 
a nicosiai rádió közlése sze-
rint a puccsista rezsim szin-
tén kiadta a túzszüneti pa-
rancsot csapatainak. 

• 
Hétfőn, közép-európai idő 

szerint 17.15 órakor összeült 
az ENSZ Biztonsági Taná-
csa, hogy megvitassa a cip-
rusi válságot. 

(A ciprusi eseményekről 
kommentárunk a 2. oldalon). 

A környezetvédelem 
- életvédelem is 
Vita a törvénytervezetről 

Tegnap Szegeden, a Haza-
fias Népfront városi bizott-
ságán a környezetvédelmi 
törvénytervezet v i tá já ra ke-
rült sor. Immár második al-
kalommal találkoztak a me-
gye szakemberei, hogy véle-
ményt mondjanak tapaszta-
lataik alapján, és javasla-
tukkal egészítsék ki a Haza-
fias Népfront, Országos Ta-
nácsa. az Igazságügy; Mi-
nisztérium, az Építési és Vá-
rosfejlesztési Minisztérium 
által társadalmi vitára bo-
csátott törvénytervezetet. 

A résztvevőket Hantos 
Mihály, a megyei tanács el-
nökhelyettese köszöntötte. 
Szólt azokról a jelenségek-
ről. amelyek a civilizált vi-
lágban élők egészségét és 
életét veszélyeztetik, mint a 
víz és a levegő túlzott szeny-
nyeződése. Egyebek között 
hangsúlyozta, a törvény még 
nagyobb összhangot teremt 
majd a társadalmi és a ter-
melési érdekek között. Meg-
akadályozza, hogy a terme-
lési érdekre hivatkozva az 
egyes vállalatok szennyezzék 
a környezetet. Azt is hozzá-
tette, a jogszabályok eddig 
sem hiányoztak, területen-
ként szabályozták és előse-
gítették a lakosság egészség-
védelmét. 

A vitában helyet kaptak a 
megye és Szeged éjeiében 
jelentkező kérdések is. Köz-
tudott, Hódmezővásárhelyen, 
az állati fehér jéke t feldolgo-
zó üzem miat t egyes terüle-
teken kellemetlen szag érez-
hető. Ennek kapcsán szüle-
tett az a javaslat, miszerint 
a törvénytervezet foglalkoz-
zon e témával, és valamilyen 
módon befolyásolja — te-
gye lehetet lenné az ehhez 
hasonló jelenségeket. 

Felvetődött, hogy a kör-
nyezetesztétika legyen ré-
sze a környezetvédelemnek. 
Badacsonyhoz. Szigligethez 
hasonlóan más vidékek is 
igénylik az esztétikai gon-
doskodást A terek csinosí-
tása. a fák óvása még több 
figyelmet érdemel • Igazán a 
természeti és az emberi al-

ukotás csak együtt alkot cso-

dálatos egységet. A környe-
zetvédelem kapcsán többen 
szóltak a műemlékekről va!ó 
gondoskodásról. A technikai 
haladás, a nagyarányú épít-
kezések szükségessé teszik a 
régi épületek lebontását, né-
ha a szegedi hagyományo-
kat reprezentáló napsugaras 
házakét is. Meg kell találni 
védelmüknek a módját A 
felszólaló erőteljesebb mű-
emlékvédelmet javasolt e 
készülő törvényben. Koráb-
ban Szeged külső városré-
szein, mint Ságváritelepen, 
szemetet taroltak. Ennek 
alapján hangzott el olyan 
észrevétel, paragrafusok ír-
ják elő, a lakóhelyen ne le-
hessen hulladékot tárolni. 

Többeket foglalkoztatott, 
hogyan, miként ha j t j ák vég-
re ma jd a törvényt. Felve-
tették, célszerű lenne egy 
olyan országos szerv létre-
hozása. amely minisztériumi 
hatáskörrel rendelkezne, és 
kifejezett kapcsolatot tar ta-
na a helyi közigazgatással. 

A mezőgazdaság kemizálá-
sa, a különböző vegyi védő-
szerek az élő szervezetet ve-
szélyeztetik. A téma a teg-
napi tanácskozáson is fel-
merült , és a szakemberek 
különböző megoldásokat ja-
vasoltak az alapvető gondos-
ságtól kezdve a biológiai vé-
delemig. 

A városok tiszta levegőjé-
nek védelme érdekében szót 
emeltek az erdőtelepítésért. 
A szegedi zöldövezet telepí-
tését sürgető megjegyzés is 
elhangzott-


